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Høringssvar vedrørende 21/3980 – Høring – Forslag til ny ekomlov, ny 
ekomforskrift og endringer i nummerforskriften 
 
Nelfo er en landsforening i NHO og organiserer elektro-, ekom- og heisbedriftene i tillegg til 
systemintegratorene. Nelfo har 1.837 medlemsbedrifter med over 30.000 årsverk. Medlems-
bedriftene har en samlet årlig omsetning på om lag 50 milliarder kroner. 

Bygging og drift av fastnett, mobilnett og ekomnett i bygg er viktige markeder for mange av våre 
medlemmer. En seriøs ekombransje, med godkjennelser og rett kompetanse i alle ledd, er 
avgjørende for å kunne levere god kvalitet og sikre løsninger.  

Elektroniske kommunikasjonsnett er like viktig infrastruktur som strømforsyning i dagens 
samfunn. Privatpersoner og bedrifter er avhengig av ekomnett som er rett prosjektert, utført og 
dokumentert.  
 
Positivt med krav til autorisasjon av prosjekterende virksomhet 
Nelfo ser svært positivt på å innføre krav til autorisasjon for virksomheter som prosjekterer 
elektronisk kommunikasjonsnett i ekomloven §2-7. Dette har vært en svakhet ved eksisterende 
regelverk, som nå er adressert. Dette vil være med på å øke kvaliteten på anleggene som leveres 
ut i markedet, og vil være med på å øke seriøsiteten i bransjen. 

Nelfo mener videre at kvalifikasjonskravene for prosjektering, må settes lik de kvalifikasjons-
kravene som allerede gjelder for ansvarlig person i virksomheter som står ansvarlig for 
installasjon, vedlikehold og sammenkobling av elektroniske kommunikasjonsnett (Autorisasjons-
forskriftens §5, dagens krav til utdanning og praksis utvides til også å gjelde prosjektering).  

Nasjonal kommunikasjonsmyndighet (Nkom) har i den senere tid intensivert arbeidet for å 
avdekke og reagere mot aktører som jobber i ekomnett uten godkjennelse og dokumentert 
kompetanse. Dette ser vi positivt på, og med den foreslåtte endringen i loven på plass, vil tilsyn 
kunne ytterligere ekspanderes til også å gjelde de som prosjekterer elektronisk kommunikasjons-
nett. 
 
Tilgang til nett og fasiliteter i og utenfor bygninger 
I høringsnotatets kap 8.2 gjøres det rede for nye regler som følger av Ekomdirektivet, og som 
foreslår gjennomført i § 10-3.  

Nelfo er enig i virkemidlene som foreslås i loven, med formål å sikre kostnadseffektiv og rask 
utbygging og tilgang til ekominfrastruktur og -tjenester. 



 

 

I høringsnotatet vises det til samspill med Bredbåndsutbyggingsloven §14, Tilgang til fysisk 
infrastruktur i bygninger.  

Nelfo vil her også oppfordre til å ta standarden NEK 399 Tilknytningspunkt for elanlegg og 
ekomnett inn i veiledning. Standarden spesifiserer krav til utforming av tilknytningspunkt, eier-
forhold, ansvar og plikter til alle involverte parter for både elanlegg og ekomanlegg. 
 
Sikkerhet og beredskap 
Når det gjelder sikkerhet og beredskap i ekomnett, er Nelfo opptatt av at reguleringen 
operasjonaliserer og sikrer at traséer til sentrale infrastrukturpunkter er redundante eller sikres 
utover de rent kommersielle hensynene. Når større naturhendelser eller andre bortfall av ekom 
oppstår, må det være tilgjengelig beredskapspersonell og materiell slik at retting kan skje raskest 
mulig. Det må også ekomregelverket operasjonalisere. 

Vi har de siste årene sett en utvikling mot lengre verdikjeder i ekomsektoren. Utenlandske aktører 
vil levere utstyr og kunnskap i komplette turnkey-kontrakter. Her må imidlertid myndighetene 
være årvåkne og sikre at det over tid er tilgjengelig nasjonal kompetanse for å håndtere hendelser 
og feil som oppstår. Vi blir lett for sårbare dersom kompetanseoppgavene er utført av turnkey-
leverandører, som så har reist videre til neste oppdrag når hendelser oppstår. 
 
Sektoravgift og gebyr 
Det foreslås kun mindre endringer i ny § 17-1 om sektoravgift og gebyr.  

Nelfo vil peke på at avgiften for autoriserte installatører har økt kraftig de siste årene. En slik 
kostnadsutvikling, langt utover prisveksten, kan ikke fortsette.  

Nelfo savner også dokumentasjon som viser at Nkoms aktiviteter for forvaltning av, og kontroll 
med ekomnettfeltet, i rimelig grad speiler det som tas inn i årlig sektoravgift fra ekomnett-
autorisasjon. 
 
Trenger nye og ambisiøse bredbåndsmål for 2025 – gigabitsamfunnet 
Avslutningsvis vil Nelfo fremheve at vi trenger nye mål for kapasitet og dekning av høy-
hastighetsnett.  

Det som nå bygges av bredbånd skal brukes i flere tiår fremover.  

Gigabitsamfunnet (mulighet for å bestille nett med minimum 1 Gbit/s) leveres med fiberbredbånd 
som ryggrad til boliger, bygninger og kommunikasjonsknutepunkter, og 5G og annen trådløs 
teknologi som komplementær infrastruktur for å dekke vanskelig tilgjengelige/dyre områder å 
bygge ut. Og ikke minst for å ta ut potensialet innen tingenes internett, maskin-maskin- 
kommunikasjon i bygg, transport og infrastruktur. 

For at Norge skal være i front av den digitale samfunnsomstillingen har Nelfo og 17 andre 
organisasjoner den 8. april 2021 formidlet våre forventninger til nasjonale bredbåndmål i 
stortingsperioden 2021-25: 

• Ambisjonen er at alle, men minimum 95 % av norske husholdninger, bedrifter og offentlige 
kontorer, skal ha tilgang til bredbånd med hastigheter på minimum 1 Gbit/s i løpet av 2025. 

• Resten av landet skal som minimum ha tilgang til bredbånd med 100 Mbit/s i løpet av 2025. 

https://www.nho.no/tema/teknologi-og-forskning/kjare-politiker-ta-oss-inn-i-gigabitsamfunnet/
https://www.nho.no/tema/teknologi-og-forskning/kjare-politiker-ta-oss-inn-i-gigabitsamfunnet/


 

 

Det aller meste av bredbåndsutbyggingen i Norge er finansiert av markedet, noe som fungerer 
godt. Også de kommende årene vil markedsaktørene og lokale krefter ta mesteparten av 
investeringene, men Nelfo mener det er behov for en økning i bredbåndsstøtten over stats-
budsjettet for å delfinansiere utbygging i områder som ikke kan bygges ut på rene kommersielle 
vilkår.  

• Nelfo ber om at tilskuddsordningen for bredbånd i statsbudsjettet skal løftes til 1 milliard 
kroner per år, i perioden 2022-2025. 

Ved spørsmål til vår høringsuttalelse, vennligst kontakt undertegnede. 
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